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vallen moet zijn. Improvisatie en een 
snel reactie vennogen zijn van groot 

belang. 

Momenteel geef ik met veel plezier 

het hoorcollege O&M I in het Dl en 

verzorg onderwijs in het veld Bin

nenlands Bestuur en het facet Organi
satie en Human Resource Manage
ment. Daarnaast geef ik samen met 
Gerrit Dijkstra een seminar in het 
internationaal programma over het 
onderwerp 'belangenbehartiging en 

de Europese Unie'. Je hoort tegen
woordig nog wel eens negatieve ver

halen over hoorcolleges. Hoorcolle
ges zouden weinig bijdragen aan ken-

nis overdracht, etc. Misschien is het 
een kwestie van smaak, maar zelf 
denk ik wat positiever over het nut 

van hoorcolleges. Indien van hoor
colleges wat gemaakt wordt, kunnen 

ze wel degelijk enthousiasmerend 

werken. Voorwaarde is dat een do
cent zijn eigen interesse in het onder

werp over het voetlicht brengt en niet 
alleen in zijn colleges de inhoud van 
het boek herhaalt. Dit geldt natuur

lijk met betrekking tot al het onder
wijs. Wanneer een docent niet ge

looft in wat hij doet en zegt, dan kan 
hij het maar beter laten. 

Naast het onderwijs heb ik op onder 
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zoeksterrein voldoende om handen. 
Allereerst ben ik momenteel betrok
ken bij een internationaal vergelij
kend onderzoek naar ambtelijk appa

raten (het civil service project), dat 
vanuit de Leidse vakgroep wordt ge

coördineerd. Samen met Gerrit Dijk

stra redigeer ik een handboek over 
de Publiekrechtelijke bedrijfsorgani
satie en met Jos Raadschelders ben ik 
bezig aan een bestuurshistorisch pro

ject geheten administring the summit; 

een vergelijkende studie naar politiek 

ambtelijke betrekkingen in het verle

den. Al met al genoeg interessant 

werk om mij van de straat te hou
den. ■ 
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Naast je studie ben je lid van Quin

tus. Velen worden actief bij hun stu

dentenvereniging, waarom ben jij 

actief geworden in hulpverlening in 

ex-Joegoslavië en hoe ben je daarin 

terecht gekomen? 

Ik weet het niet precies. Kijk, naar 
Quintus ga ik voornamelijk voor de 
gezelligheid en om wat te drinken 

met bekenden. Daarnaast raakte het 
me best wel wat je op tv zag en in 

de krant las over de situatie in Joego

slavië. Op een gegeven moment las 
ik een stukje in de MARE, zomer 
1993, van iemand die met de kerst 

met een groep studenten naar Kroatië 

wilde om daar mensen wat vertier te 
bezorgen. Toen ik dat las voelde ik 
me wel aangesproken, maar toch 
leek het idee me nogal vaag. Wat 

konden wij daar nu doen terwijl ze al 
genoeg ellende aan hun hoofd had

den? 

Toen ik die jongen over zijn plan 

belde was ik nog steeds behoorlijk 

sceptisch; we kregen daar zelfs wat 
ruzie over. Uiteindelijk ging ik naar 

een bijeenkomst, waardoor ik toch 
positiever over het idee begon te 

denken. Daarna begonnen we al snel 
dingen te regelen, om tegen de kerst 
te kunnen vertrekken. We regelden 
bijvoorbeeld een bus om spullen in te 
vervoeren. Ook moesten we zoveel 

mogelijk informatie inwim1en, want 
in Kroatië verandert de situatie elke 
dag. 

Het een gegeven moment hoorden we 

toen dat het in het gebied weer vrij 

goed ging, zodat de Kroatische be

volking zelf vluchtelingen kon hel

pen. Teleurstelling dus! Voor veel 
mensen bleek dit verschrikkelijk, 

onzin natuurlijk, want er zijn veel 
meer plaatsen waar je kunt helpen, 

zelfs ook in Nederland. Zo kwamen 
we na een tijdje in contact met men
sen van het AsielZoekersCentrum 
(AZC) in Leiden, gevestigd in de 

Merenwijk. De leiding had hier in 
eerste instantie best wel problemen 

mee, ze zagen ons als te jong en te 
onervaren. Op een gegeven moment 
konden we toch regelmatig, 2 à 3 

keer per week, er langs en kwam ik 

in contact met een meisje dat diep in 
de put zat. 

Door deze contacten kwam het ge
voel weer boven dat we toch weer 

wat wilden doen. We kwamen in 
contact met een lokale organisatie in 

Kroatië. Voornamelijk Kroatische 

studenten en politiek neutraal. Met 
acht man schreven we ons in om te 
gaan helpen. Uitgebreid contact met 

een vertegenwoordiging van de orga
nisatie in Amsterdam en selecties 

volgden. Ze waren behoorlijk wan

trouwend. Met één grote groep naar 

1 kamp kon niet, de organisatie bezat 
23 kampen dus we zouden ergens 
geplaatst worden. Uiteindelijk hadden 

we ook fl0.000,- bij elkaar om reis 

en dergelijke te bekostigen. Dit ging 
vrij gemakkelijk door inzamelingen 
bij Quintus en verschillende kerken. 

Desondanks heeft het onszelf ook 
nog het nodige geld gekost. Gelukkig 

werden we bij elkaar geplaatst in één 
kamp, maar van dat kamp wisten we 
nagenoeg niets. 

Wat hebben jullie in die kampen ge-
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probeerd voor elkaar te krijgen? 
Toen we aankwamen leek de situatie 

vrij goed; zelfs beter dan in het 
AZC. Het kamp leek wel veel op een 

concentratiekamp; grote gebouwen, 

barakken, afrastering. Maar al snel 

kon je er een dorp in herkennen. 
Wat we moesten doen werd ook niet 
duidelijk gemaakt, dus besloten we 

zelf het nodige op poten te zetten. 
We richtten ons voornamelijk op jon
geren, zo gaf ik jazzballet. Daarnaast 
wilden we een aparte ruimte voor de 
jongeren waar ze diverse dingen kon

den doen. Noodzakelijk was het ove 

rtuigen van de kampdirecteur. Dit 
moest heel formeel, maar toen we 
aanboden het zelf te financieren ging 
het heel snel. We hadden hierover 
ook contact met de organisatie in 
Nederland die ons steunde, maar die 
maakte zich steeds meer zorgen om 
ons. Natuurlijk was het kamp ver
schrikkelijk: wat die mensen hadden 

doorgemaakt, met 10 mensen op 1 
kamer, kinderen die hun vader ver
moord hadden zien worden, trau
ma's, enzovoort. 

Maar hierbij stilstaan zou die mensen 
nooit kunnen helpen. De steunorgani
satie wilde echter eerst alleen hon
gersnood financieren, maar die was 
er niet. Dus leek ons afleidende be
zigheden voor jongeren een goed 
plan. We konden doorgaan en gaven 
binnen korte tijd dansles en lieten ze 

toneelstukjes opvoeren. Dit diende 
voor de jongere kinderen ook als 
expressiemiddel van wat ze hadden 
meegemaakt. Ze konden zich zo heel 
goed uiten. Mijn beeld van vluchte

lingen veranderde in die tijd behoor

lijk. Ze leken me altijd zielig, maar 

het zijn ook maar gewone mensen, 
met minstens zoveel klootzakken als 

die we hier kunnen aantreffen en wa

arschijnlijk nog wel erger. Ik was dat 

af en toe echt zat en dan zat ik ook 
gewoon te janken. 

Ook hadden we behoorlijke conflic

ten met de kampleiding, wat het wer

ken moeilijk maakte. Van de situatie 

buiten de kampen en de diepere bete

kenis en oorzaken hielden we ons 

afzijdig. Als je teveel weet ga je me
nsen op een andere manier benade-

ren, zodat het hele effect van helpen 
weg is of je zelfs behoorlijk ruzie 
krijgt. Na een tijdje werden we afge
lost door een tweede groep. Al na 

een korte tijd bleek dat zij het totaal 

oneens waren met onze aanpak. Al 
onze activiteiten moesten zij doorzet

ten, terwijl ze dat helemaal niet had

den verwacht. Met name de financie
ring hadden ze niet verwacht. Toch 

zijn ze doorgegaan met de activitei
ten. 

In Nederland terug gingen we eerst 
nog regelmatig naar het AZC, maar 

op een gegeven moment moet je ook 

aan andere dingen denken. Zo had ik 
natuurlijk ook nog mijn studie. Ach
teraf terugkijkend zie ik toch best 
wel rare dingen in de organisatie ter 
plekke. Die was zeer hiërarchisch. 
Eerst werden onze activiteiten gene
geerd en toen ze wat vaker waren 
geweest, werden ze vast onderdeel 

van het programma, er werd als van

zelfsprekend vanuit gegaan dat we dit 
en dat organiseerden. Verder was de 
bemoeienis groot, zo was de leiding 
van de vluchtelingenhulp, een vrouw, 
constant bezig dingen vast te stellen. 
Als je daar tegenin ging werd ze he

lemaal gek en maakte ze je duidelijk 
je er vooral niet mee te bemoeien; zij 
was de baas. Ik heb dan ook veel 

moeite moeten doen om dansles te 

mogen geven. Alles moest haar eigen 

idee zijn. 

Inmiddels zijn we opnieuw bezig te 
proberen naar Kroatië te gaan. Of dit 
gaat lukken hangt af van de omstan
digheden, want er kan zo weer op 
elke plaats oorlog uitbreken.■ 
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